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Skatteudvalget har i brev af 21. april 2021 stilet mig følgende 

spørgsmål (SAU alm. del) som jeg hermed skal besvare. Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra Kristian Pihl Lorentzen (V). 

Spørgsmål nr. 457: 

I EU-regi betegnes firhjulede ATV-køretøjer som "quadricykler", og 

de kan typegodkendes efter EF-direktiv 2002/24/EF om typegod-

kendelse af to- og trehjulede motordrevne køretøjer og efter dette 

direktivs afløser: Forordning (EU) nr. 168/2013 om godkendelse 

og markedsovervågning af to- og trehjulede køretøjer samt quadri-

cykler. Vil ministeren oplyse, hvilken betydning Forordning (EU) 

nr. 168/2013 om godkendelse og markedsovervågning af to- og tre-

hjulede køretøjer samt quadricykler har for ATV-registrerede trak-

torer før Forordning (EU) nr. 168/2013 trådte i kraft? Endvidere 

bedes ministeren oplyse, om forordningen medfører, at ATV-regi-

strerede traktorer, som er registreret før forordningen trådte i kraft 

kan omregistreres efter de tidligere gældende regler. 

Svar: 

Jeg forstår spørgsmålet således, at der ønskes en afklaring af, hvor-

vidt Forordning (EU) nr. 168/2013 om godkendelse og markeds-

overvågning af to- og trehjulede køretøjer samt quadricykler har 

haft betydning for ATV-traktorer, som blev registreret før Forord-

ning (EU) nr. 168/2013 trådte i kraft. 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Færdselsstyrelsen, som oplyser 

følgende: 

”Ikrafttrædelsen af Forordning (EU) nr. 168/2013 om godken-

delse og markedsovervågning af to- og trehjulede køretøjer samt 

quadricykler har ikke betydning for tidligere godkendte eller regi-

strerede danske traktorer – ej heller for køretøjer af ATV-typen, 

der tidligere måtte være godkendt eller registreret som traktor. 
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EU’s forordninger om typegodkendelse omhandler kun markeds-
føring og ibrugtagning af nye køretøjer.”  

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 

 

 


